
Protokół  Nr XXXII/2009
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 5 sierpnia  2009 r.

Obradom  sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz.  1200,  a  zakończono o godz.  1306 .W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 11 Radnych.   
 
 Porządek obrad:
1.    Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.    Powołanie sekretarza obrad.
3.    Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4.    Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między  
       sesjami.
5.    Interpelacje i zapytania Radnych.
6. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji po nazwą „Przebudowa   
      drogi powiatowej nr 1711 N Aptynty -Asuny- Świety Kamień- Wilczyny-Srokowo- droga woj.  
      Nr 650 na odcinku w miejscowości Mołtajny od km 3 + 090 do km 4 + 440”.
7. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Barciany do podpisania  
       porozumienia z Wojewodą Warmińsko – Mazurskim.  
8. Projekt uchwały w sprawie  udostępnienia Kompleksu Boisk Sportowych ”Orlik 2012” przy  
       Gimnazjum Publicznym w Barcianach.
9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
11.  Wolne wnioski i informacje.
12. Wnioski mieszkańców. 
13. Sprawy różne.
14. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Gminy.
15. Zakończenie obrad.

Przebieg sesji:

Ad. 1. Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady XXXII sesji Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  zaproszonych  gości:   Wójta,  Sekretarza,   dyrektorów  i  kierowników 
jednostek,przedstawiciela Straży Granicznej z Placówki w Barcianach, sołtysów oraz wszystkich 
przybyłych  osób  /  listy  obecności  Radnych  i  sołtysów  stanowią  załączniki  do  protokołu  /. 
Stwierdził, że obrady sesji są prawomocne – na ustawowy skład Rady obecnych jest 11 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku. 

Uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady Gminy  poddał  porządek  obrad  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 
porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 11 głosów za.
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Ad. 4. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji 
o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji.    

Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie i interpelacje i zapytania Radnych.

Radny Wiesław Gajdowski poprosił Wójta o omówienie spotkania w sprawie przejścia granicznego 
w Michałkowie.

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad.6. Przewodniczący Rady Gminy Henryk Nosek poprosił o omówienie pierwszego projektu 
uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji pod nazwą „ Przebudowa drogi 
powiatowej nr 1711 N Aptynty – Asuny – Święty Kamień – Wilczyny – Srokowo – droga woj. Nr 
650 na odcinku w miejscowości Mołtajny od km 3 + 090 do km 4 + 440”.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski  powiedział, że mamy zabezpieczone środki na te inwestycję. 
Uchwała jest niezbędna do złożenia wniosku przez Starostwo Powiatowe do RPO. Gmina 
partycypuje w kosztach wraz ze Starostwem Powiatowym w 30 %, gdzie udział własny to 15 %. W 
ramach przebudowy drogi Arklity – Mołtajny wchodzi budowa chodnika na wysokości Kościoła  w 
Mołtajnach do skrzyżowania i dalej do wysokości garaży w Mołtajnach. Zwracał uwagę Panu 
Szumkowskiemu i Panu Staroście co do celowości i zmniejszenia szerokości drogi, ale nie spotkało 
się to z aprobatą. Zabudowanie drogi chodnikiem po drugiej stronie będzie uciążliwe. Propozycja z 
Komisji Samorządu zwrócić się z pismem do starostwa co do bezcelowości budowy tego chodnika. 
Dodał, że jednakże droga ta nie będzie robiona w tym roku, w związku z czym środki można 
przesunąć na inne zadania m.in. droga osiedlowa w Mołtajnach. Kwota tych środków będzie 
zabezpieczona w budżecie na rok przyszły. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały.    

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
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Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .

Ad. 7.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały 
w  sprawie  upoważnienia  Wójta  Gminy  Barciany  do  podpisania  porozumienia  z  Wojewodą 
Warmińsko – Mazurskim. 

Wójt  Gminy -  Łukasz Wiśniewski powiedział,  że wpłynęło pismo od Wojewody o powierzenie 
obowiązków z zakresu administracji rządowej – opieka nad cmentarzem wojennym na Górkach. 
Sprawa  została  rozpoczęta  w  związku  z  wystąpieniem  Towarzystwa  Miłośników  Ziemi 
Kętrzyńskiej do Rady Męczennictwa przy Wojewodzie o renowację cmentarza na Górkach – 16 
grobów.  Propozycja  od  wojewody  to  4400  zł.   W  ramach  tych  pieniędzy  można  wykonać 
odkrzaczenia, dowieść żwirku, wymiana krzyży, może uda się zamontować tabliczki z nazwiskami i 
być może tablica informacyjna.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały.    

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad. 8.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały 
w sprawie udostępnienia Kompleksu Boisk Sportowych Orlik 2012 przy Gimnazjum Publicznym w 
Barcianach po zajęciach szkolnych mieszkańcom gminy oraz przyjęcia regulaminu udostępnienia 
boisk.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział,  że ubiegamy się o 500 tys z PROW na budowę 
boisk  w ramach  programu Orlik  2012.  Złożony został  wniosek  do  Urzędu  Marszałkowskiego, 
uzupełniono braki. Uchwała została przygotowana, bo żąda tak Urząd Marszałkowski. Regulamin, 
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który jest załącznikiem do uchwały, można dowolnie kształtować, zmieniać.  Uchwała ta została 
stworzona na bazie podobnych uchwał, opublikowanych w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Warmińsko Mazurskiego. Dodał, że 30 lipca rozstrzygnięto przetarg – wyłoniono firmę Prestige ze 
Szczecina. Powiedział, że boiska będą udostępnianie bezpłatnie.   

     
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały.    

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad. 9. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski omówił zaistniałe zmiany w budżecie gminy. Powiedział    że 
zmniejszono  środki  na  inwestycję  o  kwotę  150.000,00  zł  -  budowa  oczyszczalni  ścieków 
Staniszewo, Stary Dwór, Niedziały, a zwiększono środki na boisko ORLIK o kwotę 150.000,00 zł. 
Zmniejszono o 19.163,00 zł oraz   kwotę 130.094,00 zł na świadczenia społeczne. Zwiększono plan 
dotacji  o  kwotę  3.885,00  zł  z  przeznaczeniem  na  wypłatę  dodatków  dla  pracowników  GOPS 
realizujących  pracę  socjalną  w  środowisku.  Zwiększono  dotacje  celową  o  kwotę  264,00  zł  z 
przeznaczeniem  na  sfinansowanie  –  w  ramach  podnoszenia  jakości  oświaty  pracy  komisji 
kwalifikacyjnej  powołanej  do  rozpatrzenia  wniosków  nauczycieli  na  wyższy  stopień  awansu 
zawodowego.  Zmniejszono  o  19.163,00  zł  oraz  o  kwotę  130.094,00  zł  środki  na  świadczenia 
społeczne.  Dodał, że ogłoszony został przetarg na drogę Wilkowo Małe -Radosze. Z inwestycji 
pozostaje  jeszcze  modernizacja  stacji  uzdatniania  wody  w  Skandawie.  Przedstawił  budżet  po 
zmianach.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały.    
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Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o udzielenie odpowiedzi na zapytanie radnego 
Gajdowskiego.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski odpowiedział na zapytanie radnego Wiesława Gajdowskiego.
Powiedział,  że  9  lipca  uczestniczył  w konferencji  zwołanej  przez  Wojewodę z  Podsekretarzem 
Stanu w MSWiA panem Piotrem Stachańczykiem w Gołdapi oraz z gminami przygranicznymi nt. 
Projektowanych przejść granicznych, a następnie w lustracji w terenie. Powiedział, że istnieją plany 
i jest chęć rozbudowy kolejowego przejścia granicznego w Skandawie zarówno przez polską jak i 
rosyjską  stronę.  Jeżeli  chodzi  natomiast  o  przejście  drogowe  w  Michałkowie  to  możliwość 
rozpoczęcia  jakichkolwiek  prac  dopiero  po  zakończeniu  prac  nad  przejściem  Mamonowo  – 
Gronowo (  strona  rosyjska  ma  opóźnienia).  W Michałkowie  ma  być  główny ruch  tranzytowy. 
Powiedział,  że  na  szczeblu  rządowym  w  wyborze  między  Michałkowem  a  Perłami  jest 
przekonanie,  ze  Michałkowo  ma  być  modernizowane  jako  pierwsze.  Dodał,  że  jest  to  nowe 
stanowisko i jest to decyzja zarówno strony polskiej jak i rosyjskiej. Jednakże powiedział, że od 
deklaracji  do  wykonawstwa długa  droga.  Pan  Minister  mówił,  że  budowa przejść  z  obwodem 
kaliningradzkim  nie  jest  priorytetowe,  gdyż  priorytetowa  jest  budowa  przejść  granicznych  na 
ścianie wschodniej. 

Ad. 11. Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków i informacji.

Wójt  Gminy –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  15  lipca  odbyło  się  szkolenie  dla  sołtysów. 
Szkolenie prowadzili pracownicy Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie. Sołtysi otrzymali 
informacje, wnioski oraz informacje o przypadającej kwocie na sołectwo. Poprosił także sołtysów o 
dostarczenie ankiet dot. kanalizacji.

Ad. 12. Wnioski mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie wniosków mieszkańców.

Sołtys Sołectwa Asuny – Anna Służała poprosiła po raz kolejny o uprzątnięcie głazów w Świętym 
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Kamieniu, które pozostały po rozbiórce budynku oraz uprzątnięcie terenu. Prosi także o naprawę 
lampy przy świetlicy w Asunach, bo to stwarza zagrożenie włamaniem. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że nie ma pracowników żeby uprzątnąć głazy, ale 
pamięta. Jeżeli chodzi o lampy to trzeba szybciej zgłaszać dla pracownika w Urzędzie.

Sołtys Sołectwa Gęsie Góry Mieczysław Krogul poprosił o remont grogi Gęsie Góry – Kudwiny. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że po żniwach będą mogli rozpocząć naprawę tej 
drogi. Powiedział,  że wycofała się firma, która świadczyła usługi kruszenia gruzu, a planowano 
uzupełnić braki w drodze właśnie gruzem. Wójt dodał, że rozmawiał z Prezesem Relnegovik-u, 
który obiecał wesprzeć naprawę tej drogi. 

Więcej wniosków mieszkańcy nie zgłosili.

Ad. 13. Sprawy różne.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo Komitetu Społecznego w sprawie wpłat na budowę 
pomnika  w  hołdzie  poległym,  pomordowanym  i  zamęczonym  Polakom.  Dodał  dla 
zainteresowanych,  że  pismo  to  jest  dostępne  w  Biurze  Rady oraz  jest  wywieszone  na  tablicy 
ogłoszeń Urzędu.   

Następnie Przewodniczący rady Gminy – Henryk Nosek powiedział, że stan wody w Barcianach 
bardzo się pogarsza. Sytuacja jest zła. Ludzie mu o tym monitują.

Wójt  Gminy –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  jest  torpedowany uwagami  na  temat  wody. 
Powiedział, że temat jest trudny. Kwestia płukania sieci – zakład płucze. Powiedział o wczorajszej 
awarii, która została spowodowana z winy mieszkańca bloku, bo zakręcił dobrowolnie wodę przy 
wymianie kaloryferów. Powiedział, że sam korzysta z tej wody, ale w Rodelach jest dobra woda. 
Dodał, że są wytyczne, że sieć powinna być płukana dwa razy do roku. Powiedział, że podobna 
sytuacja była w Skandawie,  gdzie rolnicy zaczęli  pryskać uprawy,  nielegalnie pobierali  wodę z 
hydrantów i na wyjściu z hydroforni było bardzo niskie ciśnienie. Dodał, że będą karani ci, którzy 
zostana złapani na nielegalnym poborze wody. Mieszkaniec widzi tylko to, co płynie z kranu.

Radny Powiatowy –  Witold  Bogdanowicz  zapytał  kiedy będzie  oddana  do  użytkowania  stacja 
uzdatniania wody w Skandawie.  

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  projektant  oddał  już  kosztorys,  trwają 
uzgodnienia,  pozwolenia.  Planuje  się  do  końca  roku  zakończyć  inwestycję,  ale  nic  nie  można 
konkretnie zaplanować.  
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Sołtys Sołectwa Frączkowo – Leszek Puczkowski zapytał czym to jest spowodowane, ze woda w 
rurach przesyłowych jest czysta, a w kranie brudna. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski wyjaśnił proces uzdatniania wody. Wyjaśnił, że parametry na 
urządzeniach w przypadku zwiększenia poboru wody, zaczynają wytwarzać więcej wody i czasem 
ta surowa woda podawana jest do rur. Czasem jest tak, że zostaje zerwane podłoże i podawane jest 
w  rury.  Wyjaśnił,  że  były  właśnie  takie  sytuacje.  Powiedział  też,  że  w  niektórych  miejscach 
poprzednie  kierownictwo zdemontowało  hydranty i  jest  problem z  możliwością  płukania  sieci. 
Obiekty muszą być kolejno modernizowane. Powiedział, że inne inwestycje – typu budowa sali 
gimnastycznej może poczekać.  

Radny Wiesław Gajdowski  powiedział,  że  nie  daruje  budowy sali  gimnastycznej.  Rada Gminy 
przyjęła  etapami  modernizowanie  hydroforni  oraz  inne  inwestycje  i  tego  należy  się  trzymać. 
Powiedział, że w 2003 roku były robione badania dotyczące jakości wody w Suchawie i co się 
okazało, że w Suchawie jest najlepsza woda. Natomiast co do sali gimnastycznej powiedział, że jest 
już zrobiony kosztorys. Nie wyobraża sobie, żeby zaistniała podobna sytuacja jak z salą kinową. 
Będzie walczył, aby inwestycja ta była ujęta w budżecie na najbliższy rok. 

Wójt  Gminy – Łukasz  Wiśniewski  uzupełnił  swoją wypowiedź,  że  są  ważne  inwestycje,  które 
trzeba przemyśleć i wypracować w przyszłorocznym budżecie.  

     

Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad. 14. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy wyłożony był do 
wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni uwag nie 
zgłosili.  W związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym protokół został przyjęty 11 głosami za.   

Ad 15. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady 
XXXII sesji Rady Gminy, dziękując za udział.  

Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                                          Henryk Nosek

Protokolant:
Emilia Żelichowska 
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